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Referat frå styremøte 12/12 2023 på Skjåk Turistheim kl. 10.00-14.00, 
kombinert med styremøte på Teams 17/12 kl. 20.00-22.00 
Desse møtte i Skjåk: Knut Evensen, Ola Hareland, Jonny Mathisen, Frode Rudland, 
Svanhild G. Holden og Pål Kjorstad 
Forfall: Kjell Gudmund Svien, Even Sjurrud og Anne Terningen 
Frå Skjåk møtte: Susanne Brenna, Kari Hånsnar, Per Sevald Hyrve, Paul H. Skotte og Kåre 
Haugen 
Frå Lom møtte: Tormod Rusten, Tor Arne Berget og Ola Vaagaasarøygard 
Desse møtte på Teams: Knut Evensen, Ola Hareland, Jonny Mathisen, Frode Rudland, Kjell 
Gudmund Svien, Even Sjurrud, Anne Terningen og Pål Kjorstad 
Forfall: Svanhild G. Holden 
 
Sak 93/2023: Referatsaker 

- Styremøte i OSG 26/10 2023, Rogalandstur m/nye detaljar frå turen 
- Leiarmøte på Biri i OSG, referat sendt 
- Generalsekretær i NSG, Lars Erik Wallin, slutta i arbeidet den 17/11 2023 
- Styremøte i OSG 21/11 2023, innspel til valnemnda i NSG 
- Møte m/sentralt tillitsvalde på Teams 30/11 2023 kring rovviltsituasjonen i landet 
- Felles landbruksplan Gudbrandsdalen på Teams 1/12 2023, Pål deltok 
- Møte på Teams m/Opplandsbenken på Stortinget 05/12 2023, styret møtte 
- Styremøte i OSG 06/12 2023, innspel til styret i NSG om sentrale råd 
- Styremøte i OSG 12/12 2023 i Skjåk 
- Møte med Findmy på Teams 13/12 2023, Jonny og Pål møtte 
- Møte i Beitebruksprosjektet m/rep. frå landbrukskontora i kommunane Nord-Fron, 

Sør-Fron, Ringebu og Gausdal og Vegard Urset i Innlandet fylkeskommune og 
Morten Tofastrud frå Høgskolen Innlandet (Blæstad) på Teams 14/12 2023, Pål møtte  

- Styremøte i OSG på Teams 17/12 2023 
 

Vedtak i saka: 
- Styret fekk frist til søndag 16/12 med å godkjente referata frå styremøta 26/10, 21/11 

og 6/12 2023 og tok den andre informasjonen til orientering. Styremøte 12/12 i Skjåk 
og styremøte 17/12 på Teams skal skrivast som eit felles referat 

 
Sak 94/2023: Arbeidsplan, organisering og fadderordning 

- Fadder m/lokallag, arbeidsåret 2023/24: 
• Ola Hareland: Skjåk, Lom, Vågå og Dovre 
• Jonny Mathisen: Lesja, Sel, Heidal og Fåvang  
• Even Sjurrud: Nord-Fron, Sør-Fron, Ringebu, Fåberg 
• Knut Evensen: Øyer-Tretten, Gausdal, Biri og Slidre 
• Frode Rudland: Vardal, Vestre Toten, Østre Toten og Toten III 
• Anne Terningen: Søndre Land, Snertingdal og Etnedal 
• Kjell Gudmund Svien: Hadeland, Nordre Land, Kolbu 
• Svanhild Holden: Vang, Nord-Aurdal og Sør-Aurdal 

 



Gjennomføre styremøte etter oppsett plan med saker frå/om Ring 41, ORL, geit og OGL 
Planlegge kontaktmøte/regionmøter i 2023/24 og seminar/årsmøte i februar 2024 
Møtekalender 2023/24: 
Dato/Dato frå og til Møte/arrangement og stad Deltakarar frå styret/styret 
05/01 2023 Styremøte på Teams Styret i OSG 
10/01 2023 Møte i NM-komiteen ull og klipp i 

Ringebu 
Knut, Jonny og Pål møtte 

17/01 2023 Styremøte Spitsbergseter 
m/valnemnda 

Styret i OSG og HSG 

18/01 2023 Møte m/Nofence  Jonny og Pål 
19/01 2023 Møte m/Telespor og Statsforvaltaren Jonny og Pål 
26/01 2023 Møte m/Findmy og prosjekt jerv Pål 
30/01 2023 Møte m/Spidsbergseter og HSG Pål 
02/02 2023 Møte m/Telespor og Tingkart på 

Teams 
Jonny og Pål møtte 

03/02 2023 Beitekonfliktmøte på Dokka 
m/Leppdalen Beitelag 

Anne og Pål møtte 

06/02 2023 Styremøte i OSG på Teams Styret 
07/02 2023 Møte i valnemnda i OSG Valnemnda m/Pål 
07/02 2023 Møte i NM-komiteen ull og klipp i 

Ringebu 
Jonny møtte 

13/02 2023 Styremøte i OSG på Teams Styret 
14/02 2023 Utmarkskonferanse 2023 NFBS Pål 
08/03 2023 Årsmøte Innlandet Bondelag Knut 
15.-16/03 2023 Årsmøte NSG, Gardermoen Knut, Ola, Jonny og Frode 
16/03 2023 Møte i NM-komiteen ull og klipp i 

Ringebu 
Ingen i styret møtte 

22/03 2023 Radiobjølleprosjektet i Vestre Åmot, 
oppsummering og avslutting på Teams 

Pål 

22/03 2023 Prosjekt GPS-info, Nord-Fron Jonny og Pål 
24.-26/2 2023 Årsmøte og seminar OSG i Ringebu 

saman med Hedmark Sau og geit 
Styret i OSG m/vara, 
årsmøteutsendingar og 
seminardeltakarar 

24/03 2023 Webinar Innlandet fylkeskommune  Pål deltok m/foredrag 
27/03 2023 Dialog- og rovviltnemndsmøte på 

Lillehammer 
Jonny og Pål 

28/03 2023 Kommunikasjonsmøte NSG, Teams Anne og Pål 
29/03 2023 Møte i prosjekt i Valdres Knut og Pål 
30/03 2023 Klimakalkulator NSG Styret i OSG 
30/03 2023 Styremøte OSG Styret i OSG 
31/03 2023 Prosjekt GPS-info Nord-Fron Jonny og Pål 
12/04 2023 Prosjekt Nofence MG, Nord-Fron Jonny og Pål 
25/04 2023 Prosjektmøte ny teknologi MG og 

Gausdal, Innlandet fylkeskommune 
Pål 

25/04 2023 Møte m/Telespor om ny app på Teams Pål 
27/04 2023 Møte m/Sør-Fron kommune om 

fritidsbustad-strategi 
Pål 



04/05 2023 Møte i rovviltnemnda, Lillehammer Frode 
08/05 2023 Intervju av repr. frå NIBIO om ull Pål 
24/05 2023 Bondens nettverk MG Knut og Pål 
06/06 2023 Styremøte OSG, Beitostølen Styret i OSG 
08/06 2023 Prosjekt elektronisk styring av 

beitedyr, Innlandet fylkeskommune 
Pål 

09/06 2023 Gravferd Gunhild Landgraff Pål 
14/06 2023 Møte om gaupeforvaltning Fossberg Vågå, Lom og Skjåk 

inkludert styret i OSG 
21/06 2023 Møte i NM-komiteen Knut og Pål 
22/06-26/06 2023 VM i ullh. og saueklipp i Skottland Anne  
17/07 2023 Styremøte i OSG og fellesmøte 

m/HSG om tur til Rogaland på Teams 
Styret i OSG og delar av 
Styret i HSG 

08.-10/08 2023 Styretur saman med HSG til 
Rogaland, inkludert styremøte OSG 

Styret i OSG 
Avlyst pga. uveret «Hans» 

11/08 2023 Prosjekt elektronisk styring av 
beitedyr, Innlandet fylkeskommune 

Pål  

20/08 2023 Styremøte i OSG på Teams Styret i OSG 
21/08 2023 Teamsmøte for sentr.tillitsvalde NSG Knut 
24/08 2023 Møte i NM-komiteen i Ringebu Knut, Jonny og Pål 
30/08 2023 Styremøte i OSG på Vinstra Styret i OSG 
04/09 2023 Høyring dyrevelferd, arealkrav Knut og Pål 
14/09 2023 Møte i rovviltnemnda, Lillehammer Jonny 
September 2023 Sjekke med lokallag, medlemmar styremedlemmar i OSG 
September 2023 Programkomité Rogaland Knut og Pål 
September 2023 Rekneskapsførar OSG, framlegg Pål 
September 2023 Rovviltskriv til KLD og LMD Jonny og Pål 
Sept./Oktober 2023 Programkomité leiarmøte Biri Knut, Jonny og Frode 
Sept./Oktober 2023 Utmarkskriv til NSG Anne, Jonny og Pål 
06.-07/10 2023 NM i ull og klipp i Ringebu Knut, Jonny og Pål 
11/10 2023 Styremøte i OSG i Skjåk Avlyst grunna NM 
17.-18/10 2023 Representantskapsmøte NSG Frode 
19/10 2023 Møte i rovviltnemnda, Lillehammer Jonny 
24/10-26/10 2023 Styretur til Rogaland Styret i OSG 
11/11 2023 Leiarmøte lokallaga i OSG Biri Styret i OSG  
21/11 2023 Styremøte i OSG på Teams Styret i OSG 
29/11 2023 Møte i NM 2026 i bruk av gjetarhund  Pål møtte 
30/11 2023 Møte tillitsvalde NSG på Teams Styret i OSG 
01/12 2023 Felles landbruksplan Gudbrandsdalen Pål, vald for utmarksbeite 
05/12 2023 Møte m/Opplandsbenken på Teams Styret i OSG 
06/12 2023 Styremøte i OSG på Teams Styret i OSG 
12/12 2023 Styremøte i OSG, Skjåk Styret i OSG 
13/12 2023 Møte med Findmy på Teams Jonny og Pål 
14/12 2023 Møte i Prosjekt elektronisk styring av 

beitedyr, Innlandet fylkeskommune 
Pål 

17/12 2023 Styremøte i OSG på Teams Styret i OSG 
23-25/02 2024 Årsmøte og seminar, Gjøvik Alle 



Vedtak i saka: 
- Minner om at fleire saker sidan sist ikkje er arbeidd med: 
- Styret i OSG arbeidar med sakene som er planlagt, spelt inn og som skal takast opp 
- Kvar fadder tek kontakt med sine lokallag i forhold til medlemssituasjonen lokalt 
- Brev til NSG om konkrete medlemsfordeler som må på plass er ikkje sendt.  
- Brev til Mattilsynet om merkelause geiter er ikkje sendt 
- Det skal skrivast eit brev til KLD og LMD m/kopi til rovviltnemnda i sone 3 og 

sentrale politikarar, der rovviltsituasjonen i gamle Oppland vert dokumentert 
- Brev til avlsrådet i NSG eller kanskje via Ring 41 om kvalitetar på verar i semin-

katalogen er ikkje sendt enda 
 
Sak 95/2023: Geitesaker 

- Svanhild var bekymra over at fleire med geit ikkje er medlem av NSG eller vurderer 
om dei skal vera medlemmar i NSG. Ho mangla ei liste med medlemsfordelar 

- Sak frå Skjåk: Kåring av bukkekje. Skjåk Sau og Geit er bekymra for at kåring av 
bukkekje, som berre vert utført i avlsbesetningar, vert gjort av gardbrukaren sjølv. Dei 
vil at ein uhilda person skal gjera dette for å kvalitetssikra merkevara kåra bukkekje, 
men etterlyser samstundes regelverket som geitehaldarar i avlsbesetningar har tilgang 
til og om dei har eit kurs dei må gjennomføra 

Informasjon om medlemsfordeler fra nsg.no: 
- Delta i et aktivt fagmiljø lokalt 
- Tilgang på juridisk hjelp 
- Fritt tilsendt seminværkatalog 
- Rabatt på forsikring av småfe og gjeterhund gjennom Gjensidige 
- Kåring av værlam og bukkekje 
- Tilgang til å delta i avlsarbeid på sau og geit 
- Tilbud om å delta på eierinsemineringskurs 
- NSG skaffer finansiering og tar ansvar for det omfattende avlsarbeidet vi har på 

småfe i Norge i dag. Dette kommer hele småfeholdet til gode. Som medlem i NSG har 
du mulighet til å ta aktivt del i det organiserte avlsarbeidet, og dermed i den 
økonomiske merverdien dette skaper 

- Tilbud om å delta på klippekurs 
- Tilbud om å delta på gjeterhundkurs 
- Medlemsbutikk med salg av t-skjorter, caps, kjeledresser, plakater og 

informasjonsmateriell 
- Hovedmedlemmer mottar medlemsbladet Sau og Geit 6 ganger i året 
- NSG har bygd opp et omfattende politisk nettverk og har kanaler inn til viktige 

beslutningsprosesser på flere fagområder 
- NSG er høringsinstans og aktiv innspiller til Stortingsmeldinger, proposisjoner, lover 

og forskrifter som påvirker småfeholdernes yrkeshverdag 

Vedtak: 
- Styret i OSG har i sak 94 eit vedtak om at OSG skal minna NSG på at dei skal ha ei 

meire detaljert liste med medlemsfordelar enn den dei har på nettet i dag, jmf. over 
- Styret i OSG la til desse sakene som må stå i tillegg og bad samstundes ber vi 

styremedlemmene om å komplettera denne både for sau og geit. På møtet vart 
følgjande punkt teke fram:  

- NSG kjem med aktive innspel til jordbruksforhandlingane 



- NSG er arrangør av geitedagar 
- I forhold til saka om bukkekåring frå Skjåk vil OSG senda eit brev med innspelet til 

NSG. I ettertid har OSG funne ut at kåringa av bukkekje har «opphørt som avlstiltak» 
frå og med 2023 og styret i OSG må bestemma seg for å ta eit standpunkt til dette 

 
Sak 96/2023: Avlssaker sau 

- Eventuelle saker v/Ola 
- Sak frå Skjåk Sau og Geit kring mangel på kåra værar av NKS i haust 
- Mædie-saka i avdeling 47 Øyer er heldigvis over. Det vart i haust funne fleire 

«positive» dyr i ein besetning i avdelinga, men etter grundige undersøkingar var desse 
såkalla falske positive, og avdelinga kan halda fram med avlsarbeidet sitt 

- Utfordring m/tilskotsbetalinga til avdelingar i Oppland ved at gentestinga vert altfor 
dyr. Ring 41 får faktura på alt, avdelingane «får» tilskotet betalt med 3 delar: 
grunntilskot, indekstillegg og GS-tilskot 

- Døme på avdeling Lesja som kom dårleg ut: 
Avdeling 59 Salg 2022 Innkjøp 2021 Netto salg 

9 granska/6 ok  kr          37 700,00  
 kr            32 
000,00   kr          5 700,00  

Grunntilskot NSG Indekstillegg NSG GS-tilskot NSG Sum tilskot NSG 

 kr          11 400,00   kr             4 380,00   kr              3 600,00   kr       19 380,00  

 GS kostnad 2021  GS kostnad 2022 Tilskot GS Ring 41 Skylder GS 

0  kr          26 400,00   kr              3 300,00   kr       23 100,00  

 Tilskot Ring 41  Fellesutgifter Tilskot NSG - GS Tilskot fordelt* 

 kr             2 000,00   kr             9 558,00  
 kr            15 
780,00   kr       15 780,00  

Tilskot fordelt Sal semin Nye medlemmer Netto utbetalt 

 kr          15 780,00   kr                           -     kr                            -     kr        (7 320,00) 

*)Vedtak minimum tilskot frå NSG minus GS-kostnader  
 
Vedtak:  

- Skjåk Sau og Geit fekk opplyst grunnane til at tal kåra værar av NKS var såpass mykje 
færre i haust. Ola Hareland opplyste om at fleire var vraka grunna marg, at færre 
værar var stilt og at ringane er oppmoda om å stilla fleire lam til kåring neste år 

- Styret i OSG ser med uro på at GS-kostnadane er så høge, og at det faktisk manglar 
informasjon ut til avdelingane om kor mange GS-prøver ein eigentleg kan ta ut frå 
budsjetta i dei einskilde avdelingane 
 

 
Sak 97/2023: Gjetarhundsaker 

- Møte i NM-komiteen for 2026 på Toftemo 29/11, Pål møtte på Teams 
- Jonny nemnte at han hadde vorte informert om ei hending i ei gjetarhundprøve klasse 

1 i Oppland. Her hadde ikkje «favoritten» vunne, og gjetarhundprøva vart køyrt 
oppatt. Dette resultererte i at førre prøve vart forkasta, og at ekvipasjar der med 
godkjent prøve mista denne. Jonny og andre tykte dette var ei merkeleg ordning 
 

Vedtak: 
- Styret tok informasjonen til orientering 



 
 
 
Sak 98/2023: Oppland Radiobjøllelag 

- Det har vore planlagt møter med både Findmy, Telespor og Nofence i desember 
- Møte m/Findmy vart halde på Teams 13/12 på Teams. Der fekk vi inn ei ny avtale for 

2023 m.o.t. - overforbruksfaktura og avtale for framtida i mellom Findmy og Oppland 
Radiobjøllelag 

- Møte m/Telespor og Nofence er det enda ikkje bekrefta dato for 
- Det viset seg at søknadene om restmidlar vart vellykka i haust: Frå tilskot til tiltak i 

beiteområde får vi kr. 220.000,- ekstra og frå FKT-potten får vi kr. 400.000,- så dette 
vel hjelpa utruleg på budsjett/rekneskap for radiobjøllelaget 

- I forhold til tilskot til tiltak i beiteområde må få i stand eit møte m/STIN 
- Nokre leigetakarar er enda skyldige oss pengar, og dette vert det arbeidd med 

 
Vedtak: 

- Styret tok informasjonen til orientering 
 
Sak 99/2023: Rovvilt/Utmark 

- Saker/fakta frå Lom Sau og Geit og Skjåk Sau og Geit 
- Jerven tek all vår tid, utviklinga går frå vondt til verre 
- Fleire meldar om store tap, og særleg da tap av mange lam 
- 3 besetningar hadde svært stort tap med over 50% lammetap 
- Meiner at søknader om erstatning har gjeve beitebrukarane det dei har krav på 
- FKT-potten i Oppland er for liten 
- Sjølv om elektronisk overvaking ikkje hindrar tap, så er det til stor hjelp 
- Treng 4 dokumenterte skader for å få skadefelling, men skadefellinga verker ikkje 
- Jegerar må lønnast for å satse/drive med jervjakt 
- Jervprosjektet i Ottadalen/Norddalen har nå strekt seg over 2 beitesesongar 
- Krisemøte med beitebrukarar i etterkant av beitesesongen, nokre vil gå til rettssak mot 

Staten for at beiteretten eller moglegheita for å nytta beiteretten, som har vorte stole 
frå dei 

- Lordalen Beitelag meldar om ein besetning med 30% tap til jerv før 20/08 
- Saker frå Jonny: 
- Ketil Trongmo er administrativ sjef for utmark fram til ny generalsekretær vert tilsett 
- Beitenæringa treng sårt tilgang på faghjelp i ymse beitesaker 
- Hanne Velure vert mest truleg ny leiar i rovviltnemnda i sone 3, og det er enda 

usikkert om nemnda får nye medlemmar 
- Det vert teke ekstraordinære uttak av 1 dyr i Skjåk og eit dyr i Lordalen, Lesja 
- Det vert kjempa for å få moglegheit til å nytta scooter på skadefelling 
- Jonny informerte om Teamsmøte m/Opplandsbenken, der Anne Kari Jønnes stilte eit 

spørsmål i Stortingets spørjetime og fekk dette svaret frå KLD: Sjå pdf på neste side! 



 



Vedtak: 
- Oppland Sau og Geit vil hjelpa alle i Oppland som har utfordring med rovvilt 
- Vi ser at jerven har vore og er den største skadevaldaren på sau og særleg lam. I 

samanlikning m/Hedmark har vi ikkje den same geografien og får aldri teke ut 
lisenskvota 

- OSG vil invitera den nye rovviltnemnda og representantar frå Mattilsynet på møte på 
nyåret. Dette møtet skal vera 1. informasjon og erfaring/kunnskap frå og om 
beitenæringa vår og 2. konstruktiv idémyldring om korleis vi kan koma betre ut enn vi 
har gjort i fleire år nå. Med betre ut meiner vi å setja ei høg nok jervkvote, finna tiltak 
som vil hjelpa oss å få ta ut lisenskvota på jerv og med det snarleg koma ned på 
bestandstalet som rovviltforliket har vedteke 

 
Sak 100/2023: Klippekurs Fåvang Sau og Geit 

- Leiar i Fåvang Sau og Geit skriv dette: «Vi arrangerte klippe-kurs i høst og dette 
medfører så store utgifter at vi kan ikke fakturere deltagerne så mye at vi går i null. I 
tillegg var det en stor dugnadsinnsats med kjøring av sau og rigging av klippeplasser 
og matlaging. Håper dere i OSG kan gi et bidrag slik at vi ikke taper penger på dette. 
Jeg vil minne om at det er svært viktig for rekrutteringa at det blir avholdt klippekurs, 
men blir prisen for å delta for høg så vil vi ikke få deltagere» 

-  
Regnskapet for klippekurset 22.-24. september 2023 

Tekst Utgifter Inntekter 
Mat  kr          3 148,42    
Sindre instruktør  kr       15 375,00    
Bjørnar instruktør  kr       15 468,75    
E-læring NSG  kr          5 118,75    
Støtte NSG    kr       10 000,00  
Underskudd    kr       29 110,92  
Summer  kr       39 110,92   kr       39 110,92  

- Styret i OSG lufta desse tankane i saka: 
- Dersom kurset har mange nok deltakarar treng dei truleg 2 instruktørar, men dersom 

budsjettet ikkje held må arrangøren finna andre alternativ 
- E-læring NSG er truleg det som står på nsg.no der kurshefte og digitalt læringsverk 

kostar kr. 550,- pr. deltakar 
- Kurset må nok ta høgde for ei kursavgift for å syta for balansen i rekneskapen 
- Alle som held slike kurs må difor fyrst av alt ordna eit budsjett, der kursavgift og eit 

eventuelt underskot, som er vedteke i lokallaget må dekka opp, for at rekneskapen skal 
gå i balanse.  

- Pål skulle spørja Mathias Snerle i Vågå som arrangerte tilsvarande kurs i Oppland i 
2023 og høyra korleis dei ordna det økonomiske. Dette vart gjort mellom styremøta 
12/12 og 17/12, og det viste seg at mykje av det same hadde skjedd der m.o.t. 
økonomi. Anten må lokallaget stå for underskottet elles måtte deltakaravgifta aukast 
 

Vedtak: 
- Oppland Sau og Geit kan normalt sett ikkje dekka slike underskot, men kan gjerne i 

forkant av kvart år budsjettera noko åt sau og geit-arrangement, men da må slike 



arrangement søkja og ha eit budsjett å leggja fram. Vi er likevel opne for ein dialog 
med Fåvang og Vågå om dette 

- OSG vil svara og informera Vågå Sau og Geit og Fåvang Sau og Geit om dette 
- OSG vil også rette eit spørsmål til NSG i saka for å avklara kva som er vanleg praksis 

 
Sak 101/2023: Seminarprogrammet 

- Styret gjekk i gjennom seminarprogram frå møtet i Rogaland og vedtok desse 
detaljane i tillegg 
 

Vedtak: 
- Økonomi på eigen gard v/bonde Jon Gunnar Karterud, ansvar Hedmark Sau og Geit 
- Økonomi småfe/dekningsbidrag v/NIBIO v/Ola Flaten, ansvar Jonny Mathisen 
- Økonomi i sauekontrollen v/Maren Helene Ruud, ansvar Ola 
- Økonomi i bygging/renovering v/Tom Arild Fredriksen, innovasjon Norge, ansvar 

Knut 
- Fôring/haustetidspunkt sau/geit v/bonde Mikal Hestekind, ansvar Svanhild 
- Drift av beitelag/organisering v/beite og utmarksrådgjevar i NSG Eira Næsje, ansvar 

Jonny 
- Dyrevelferdsprogrammet sau v/styremedlem i NSG Åshild Øritsland Våge, ansvar  

Knut 
- Ulike tilskot v/landbrukskontoret i Ringsaker, ansvar Hedmark Sau og Geit 
- Saue- og geiteavl: Avl m/vektlegging på økonomi v/?, ansvar Ola 
- Elektronisk overvaking v/Telespor, Findmy, ansvar Pål 
- Stand og eller servering av Tine-produkt i helga, ansvar Svanhild 

 
 
Sak 102/2023: Eventuelt 

- Årsmelding for OSG, ansvarsområde avl/Ring 41 – beste vær og beste bukk inkl. 
bilete – ansvar Ola, Svanhild, Terje Bakken, ledere OSG/Ring41 – ansvar Knut og 
Peder, beitedelen som Sidsel skreiv – ny hos Statsforvaltaren? – ansvar Jonny og Pål, 
rovvilt – ansvar Jonny, Oppland Radiobjøllelag – ansvar Pål, bilete – ansvar Knut og 
Pål, rekneskap – ansvar Leif Arne, NM i saueklipping – ansvar Lars Rudi/Pål, 
Oppland Gjetarhundlag – ansvar Kjell Gudmund og styret i OGL, anna positiv vinkla 
artikkel – ansvar Anne, sponsorar/annonsar – ansvar Pål 

- Det har i ettertid kome inn ein tanke om innspel til styre i NSG, som Jonny og Knut 
har teke initiativ til. Pål har utarbeida eit utkast, som er sendt til Hedmark Sau og Geit, 
for at dei òg kan vera med på det. Skrivet er sendt til NSG og sett inn under 

 
Skjåk/Sør-Fron 12/12 – 17/12 2023, Pål Kjorstad, sekretær 
  
 
 
 
 
 
 
 



Styret i NSG 
v/Ragnhild Sæle, ordførar og 
v/Ronald Slemmen, leiar 
 
Innspel til styret i NSG i samband med saka om seminstasjon 
Viser til bakgrunn henta frå mail frå Thor Blichfeldt: 

- NSG har så langt alltid leid lokaler for seminstasjonene. I 2023 leier vi på Staur for 
sau og på Hjermstad for geit. Framover planlegger vi å ha bare én seminstasjon, 
felles for sau og geit. Geitebukkene vil da være på stasjonen fra april til juni, og 
værene vil være der fra september til mars 

- Vi har 2 alternativer for seminvirksomheten framover:  
a) Inngå en ny langtidskontrakt på 10-15 år med eieren av Staur 
b) Bygge en ny seminstasjon for sau og geit, skreddersydd for formålet 

Vi har det siste halvåret gjennomført et forprosjekt for bygging av en egen seminstasjon som 
NSG eier. Status er: 

- Vi har tilbud på å kjøpe vel 3 mål tomt som er regulert for næringsformål. Tomta 
ligger i Løten, nær Myklegard, midt mellom Hamar og Elverum, og er svært godt 
egnet for formålet. Selger er Løten Almenning 

- Vi har tilbud på grunnarbeid og bygging av seminstasjonen som vil ha 650 
kvadratmeter i grunnflate. Bygget har plass til 96 værer/bukker, laboratorium, rom for 
frysing, lagring og distribusjon av sæden, kontor for 2 faste medarbeiderne og 
sosialrom for de faste ansatte og ekstrahjelpa i sesongen. Vi lager også et besøksrom 
der seminkjøperne våre kan få se dyra 

- Får vi et ja i neste uke, vil bygget være klart til innflytting seinest 1. september 2024. 
- Prosjektet har en øvre kostnadsramme på 16 millioner kroner 

Frå sida vår så ser vi at Thor Blichfeldt nok har gått sine eigne vegar i denne prosessen og 
viser til mailar 12/12 2023. Vi har høyrt at leigeavtala med Staur er sagt opp, da den vart 
for kostbar. 

Etter at styret i NSG greip inn 12/12 og ut frå mail 13/12, ser vi at prosessen kan gå i 
retning av å få vedtak i saka i ordinært årsmøte i NSG. Dette vil i praksis truleg da seia at 
eit eventuelt nytt fjøs ikkje vil stå ferdig til ny semin-sesong, og at ein da må forlenga 
leigeavtala med Staur minst 1 år til. 

Det er samstundes verdt å merka seg at det på møter og anna har vore nemnt at 
lokaliseringa av hovudkontoret til NSG, som i dag er på Ås, kanskje skulle vorte drege inn 
i denne prosessen. Dette for å samla administrasjonen i NSG på Ås og avlsavdelingane 
under eit tak, eller i alle fall geografisk nær kvarandre. 

Oppland Sau og Geit har tenkt på dette og vil koma med innspel i saka. 
1. Dersom leigeavtala med Staur kan vidareforhandlast til ei langtidsavtale, som nemnt 

over, må ein for det fyrste sjå på dette med økonomiske augo. OSG kjenner ikkje 
tala/leigesummen, men styret i NSG må sjølvsagt vurdera ei eventuell leigeavtala på 
Staur kontra eit eventuelt eige nybygg. Dersom dei hamnar på at ei vidareføring av 
leigeforholdet på Staur er best, må ein i tillegg vurdera korleis dette kan gjerast i 
forhold til bukkestasjonen på Hjermstad. Dette er vanskeleg for oss å setja oss inn i, 
men vi reknar med at fjøset på Staur også kan kombinerast med både værar, bukkar, 
folk og diverse installasjonar/rom. 



2. Dersom ein i prosessen ser seg best tent med å bygga nytt fjøs m/nødvendige 
tilleggsfasilitetar må diverse planar, som er skissert av Thor Blichfeldt over, leggjast 
til grunn i planarbeidet. Her må teikningar koma på plass og anbodsrunde lysast ut for 
å finna det eksakte kostnadsoverslaget. Vi ser det da som sjølvsagt at fjøset skal 
innehalda både værar, bukkar, ulike spesialrom og administrasjonsavdeling.  

3. Dersom ein ser seg best tent med å gå for punkt 2 vil vi at styret i NSG ser på 
moglegheita for å auka administrasjonsavdelinga til også å romma heile 
administrasjonen i NSG. Grunngjevingar for dette er: 
a) Med sal av eigedommen på Ås vil NSG få inn frisk kapital til byggekostnadane på 

Løten. Kor mykje eller kor stor del ein kan få er umogleg for oss å vurdera 
b) Administrasjonen i og verksemda til NSG vil bli samla i eit lokale. Dette vil utan 

tvil ha fleire fordelar, som mindre utgifter til forsikring, kantine, kontorrekvisita, 
reiseutgifter m.m. Ikkje minst vil det vera best for fagmiljøet vårt der alle tilsette 
kan møtast oftare og bidra for kvarandre 

c) Det er i dag mange eldre tilsette i NSG, og det er eit gunstig tidsrom å flytta i 
forhold til pensjonsalderen for fleire av dei. Det vil i ein slik prosess, som vi også 
merka siste NSG vart flytta, aldri bli 100% likt av alle. Da vi flytta frå Oslo til Ås 
skulle nærheita til NMBU vera ein god grunn. Vi har ikkje sett den store fordelen 
med det i åra som har gått 

d) Lokaliseringa vil for dei fleste vera lettare tilgjengeleg enn Ås er i forhold til Oslo 
Lufthavn Gardermoen 

e) Lokaliseringa vil vera nær både Geno og Norsvin, som båe er stasjonert på Hamar. 
I tillegg kjenner vi til at Biobank, ein nasjonal biobank for fisk, husdyr og planter, 
som er eigd av Norsvin, Geno og Aqua Gen AS, også er lokalisert på Hamar. Dette 
kan opna for meire samarbeid kring semin m/fryselagringssystem og DNA-testar 

f) Eit nytt administrasjonsbygg vil kunne planleggjast med ei fleksibel løysning med 
fleire møterom eller kontor, som kan opnast til eit større møterom med rom til 
årsmøte, representantskapsmøte og andre møter i organisasjonen 
 

Uavhengig av alt som er sagt ser vi som naudsynt at styret i NSG frå dag 1 i prosjektet set 
økonomien i høgsetet. Vi er ein liten organisasjon, og kan ikkje byggja for meire enn vi har 
råd til, men ei nytenking som skissert over kan vera eit positivt ledd i prosessen inn i ei ny 
framtid for NSG. 
Dersom alternativ 2, gjerne med tillegg av alternativ 3, vert vald vil det truleg vera lurt å ta eit 
ekstraordinært årsmøte i NSG på Teams så snart som mogleg etter dette vedtaket har vorte 
gjort av styret i NSG. Dette kan da sikra NSG med at dei kan nytta tilbodet dei allereie har fått 
på grunnarbeidet på tomta. 
 
Sør-Fron 15/12 2023, For styret i Oppland Sau og Geit, Pål Kjorstad, sekretær 


